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PROFILE OF PROFESSOR (MRS) EBUNOLUWA OLUFEMI 

ODUWOLE (ENGLISH VERSION) 

Prof. (Mrs.) Ebunoluwa Olufemi Oduwole is the current Vice Chancellor of Ajayi 

Crowther University in Nigeria. Before her appointment as Vice Chancellor in July 2025, 

she was a Professor of African Philosophy, Ethics, and Bioethics in the Department of 

Philosophy at Olabisi Onabanjo University, Ago-Iwoye, Ogun State, Nigeria, for many 

years. She formerly served as the Head of the Department of Philosophy, Director of 

General and Entrepreneurial Studies, Dean of the Faculty of Arts, and Deputy Vice-

Chancellor (Administration) at Olabisi Onabanjo University, Ago-Iwoye, Ogun State, 

Nigeria. She is a member of the Ajayi Crowther University Governing Board 

representing Ibadan Province. She holds PhD, MA, and BA degrees in Philosophy from 

the University of Ibadan, Nigeria, as well as an MSc in Bioethics from a consortium of 

universities, including Katholieke Universiteit Leuven, Belgium; Radboud University 

Nijmegen, Netherlands; and the University of Padova, Italy. She has been teaching 

Philosophy for over thirty-five years. Over the years, Prof. (Mrs.) Ebunoluwa Oduwole 

has attended numerous academic and administrative conferences, workshops, and 

seminars worldwide. She has served as a visiting lecturer and external examiner for 

the Department of Philosophy at the University of Ibadan, the Department of 

Philosophy at the University of Lagos, Lagos State University, and recently completed 

a two-year tenure as a visiting lecturer at Osun State University, Nigeria. Her research 

interests include African Philosophy and Studies, Ethics, Bioethics, and Gender Studies. 

She has served as an editor and on the editorial boards of various academic journals. 

Currently, she is the editor of the BeOnline Journal of the West African Bioethics 

Training Program. She has published extensively both locally and internationally in 

reputable academic journals and books. She has been a keynote speaker at 

conferences both within and outside Nigeria. Prof. (Mrs.) Ebunoluwa Olufemi Oduwole 

has received several awards and grants and has facilitated entrepreneurship training 

for students at her university. She leads the Ethics and Safeguarding Committee for 

the project, “The application of an Artificial Intelligence (AI) mobile reporting tool and 

data science to mitigate gender-based violence and security challenges during and 

post-COVID-19 in Nigeria.” She is the Principal Investigator of a Tertiary Education 
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Fund project on “Developing an Ethical and Culture-sensitive Framework for the Health 

Workforce and Stakeholders Implementing Quarantine and Isolation (Q&I) in Nigeria.” 

She has served as treasurer of the Nigerian Philosophical Association and is currently 

a member of the Philosophers Association of Nigeria (PAN), the Nigerian Academy of 

Letters (NAL), and the Bioethics Society of Nigeria. She has authored over fifty 

publications, including books, book chapters, and journal articles.  

 

 

PROFIL ABRÉGÉ : PROFESSEURE (MME) EBUNOLUWA OLUFEMI ODUWOLE 

(FRENCH VERSION) 

 

La Professeure (Mme) Ebunoluwa Olufemi Oduwole est l’actuelle Vice-Chancelière de 

l’Université Ajayi Crowther au Nigeria. Avant sa nomination à ce poste en juillet 2025, 

elle était Professeure de philosophie africaine, d’éthique et de bioéthique au 

Département de philosophie de l’Université Olabisi Onabanjo à Ago-Iwoye, dans l’État 

d’Ogun, Nigeria, où elle a enseigné pendant de nombreuses années. 

Elle a précédemment occupé les fonctions de cheffe du Département de philosophie, 

directrice des études générales et entrepreneuriales, doyenne de la Faculté des arts, 

et Vice-Chancelière adjointe (Administration) à l’Université Olabisi Onabanjo. Elle est 

également membre du Conseil d’administration de l’Université Ajayi Crowther, 

représentant la province d’Ibadan. 

Elle est titulaire d’un doctorat (PhD), d’une maîtrise (M.A.) et d’une licence (B.A.) en 

philosophie de l’Université d’Ibadan, Nigeria, ainsi que d’un MSc en bioéthique obtenu 

dans le cadre d’un consortium universitaire réunissant la Katholieke Universiteit 

Leuven (Belgique), l’Université Radboud de Nimègue (Pays-Bas) et l’Université de 

Padoue (Italie). 

Avec plus de trente-cinq ans d’expérience dans l’enseignement de la philosophie, la 

Professeure Oduwole a participé à de nombreuses conférences, ateliers et séminaires 

académiques et administratifs à travers le monde. Elle a été enseignante invitée et 

examinatrice externe dans les départements de philosophie des universités d’Ibadan, 
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de Lagos, de l’Université de l’État de Lagos, et a récemment achevé un mandat de 

deux ans comme enseignante invitée à l’Université de l’État d’Osun. 

Ses domaines de recherche incluent la philosophie et les études africaines, l’éthique, 

la bioéthique et les études de genre. Elle a siégé aux comités de rédaction de plusieurs 

revues académiques et est actuellement rédactrice en chef du BeOnline Journal du 

Programme de formation en bioéthique de l’Afrique de l’Ouest. 

Elle a publié abondamment, tant au niveau national qu’international, dans des revues 

et ouvrages académiques reconnus. Elle a été conférencière principale dans des 

colloques au Nigeria et à l’étranger. Elle a reçu plusieurs distinctions et subventions, 

et a facilité des formations à l’entrepreneuriat pour les étudiants de son université. 

Elle dirige le Comité de sauvegarde éthique du projet intitulé « Application d’un outil 

mobile de signalement basé sur l’intelligence artificielle (IA) et la science des données 

pour atténuer les violences sexistes et les défis sécuritaires pendant et après la COVID-

19 au Nigeria ». Elle est également chercheuse principale d’un projet financé par le 

Fonds pour l’enseignement supérieur sur « L’élaboration d’un cadre éthique et 

culturellement sensible pour les professionnels de santé et les parties prenantes 

impliqués dans la mise en quarantaine et l’isolement au Nigeria ». 

Elle a été trésorière de l’Association philosophique nigériane et est actuellement 

membre de la Philosophers Association of Nigeria (PAN), de la Nigerian Academy of 

Letters (NAL) et de la Bioethics Society of Nigeria. Elle est l’autrice de plus de 

cinquante publications, incluant des livres, des chapitres d’ouvrages et des articles 

scientifiques. 

 

 

 

 


